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VÆRFTSHALLEN I HUNDESTED

Udsagnene er nedskrevet på byvandringerne af gruppelederne fra Urland. Udsagnene er 
ikke ændret indholdsmæssigt, men der er foretaget redak onelle justeringer.

Mellemrummet

S en er god for gående, men ikke 
god for cyklister og gangbesværede

Forbindelsen mod Lynæs 
kunne godt gøres 

tydeligere

Mellemrummet er mest for 
hundelu ere og folk der 

bare skal krydse igennem

Mellemrummet var oprindeligt tænkt 
l eventområde, men det bliver 

aldrig brugt. Der mangler tovholdere

Det blæser for meget l at tage 
ophold. Der burde blive plantet l, så 

der kan skabes ly og læ

Det er dejligt at der er 
kommet mere vild 

beplantning og mere 
biodiversitet

De unge mangler mødesteder i 
Hundested - det er godt hvis der 
kan skabes bedre plads l dem i 

Mellemrummet

Kunne man lave en 
naturlegeplads for børn? 

-Og for voksne?

Kunne man lave noget 
overdækning? -Og måske 

en grillplads?

Nogle gange bruger 
crossfit-foreningen 

Mellemrummet l at træne

Der er fine naturområder 
udenfor Hundested - 

Mellemrummet må gerne være 
et mere ak vt, bynært sted

De unge skal ikke gemmes væk, de 
skal inviteres ind i byen. Måske ved 
at lave et ungdomshus med voksen-

stø e - et alterna v l alkohol

Unge mennesker i 
bymidten giver også byliv - 

men det kan også give 
udfordringer i . fx støj

De unge mangler 
mødesteder i Hundested

Skatebanen trænger l en 
opgradering - den er ikke god 

som den står i dag

Det er en fonøjelse at se de unge 
skate. Deres muligheder må 

gerne udvides

Mellemrummet må ikke 
blive for ’klippet’ - det er 
dejligt med bynær natur

Mellemrummet er vig g del af 
forbindelsen mellem Lynæs og 

Hundested. Men stoerne er næsten 
’hemmelige’ og meget uplejede

De fleste mo onister 
bruger naturen omkring 

Hundested, og ikke så 
meget Mellemrummet

Der mangler en 
ordentlig legeplads!

Mellemrummet er stort 
nok l at blive opdelt i 

nogle ’rum’

Godt at der lidt lys i 
Mellerummet

Hvad er egentlig mulighederne for 
dispensa on fra 

strandbesky elseslinjen?

Der er ikke trygt og rart for 
børn og unge at være i 

Mellemrummet

Mellemrummet skal også 
være grønt i frem den - 
men det skal gøres mere 

a rak vt

Kan man ikke lave et ungehus i 
Hundested - eller et ungetorv 

foran Gubben? Eller i 
Mellemrummet?

Det ser ikke godt ud med 
grafi en i området!

Trafik og parkering

Ikke parkering på Vibehus, tak!

Ingen parkering på 
Mellemrummet, tak! Men 
måske ok med en enkelt 

stribe ud mod Strandvejen

Kan vi ikke appellere l at man 
sæ er sin bil udenfor byen, og så 

færdes l fods?
Det ville være fint hvis flere 

turister ankommer med 
tog i stedet for bil - kan 

man ikke gøre toget gra s, 
eller give rabat? Hvis ansvar er parkeringen egentlig? 

Er det havnen, byen eller bu kkerne? 
Der bør laves en fælles 

parkeringsstartegi for hele byen

En fælles parkeringsstrategi bør tage 
hensyn l, at nogle har behov for at 

køre helt frem l bu kker eller boliger

Det er vig gt at 
undgå trængsel

Strandvejen er ikke tryg for 
cyklende - men cykler 

derfor mod ensretningen i 
Nørregade

Det føles som om der er 
meget tung trafik frem og 

lbage på Strandvejen

Høj fart er et problem på 
Strandvejen - det er fx 
ikke trygt for børn at 

krydse over

Trafikken på Strandvejen 
skiller by og havn ad - både 

fysisk og mentalt

Kan erhvervshavnen 
bruge tog i stedet for 

lastbiler?

Der må gerne være tung trafik på 
Fjordvej - man skal bare huske at der 

også bor mennesker langs vejen

Kan man støjsikre Fjordvejen?

Kan man give 
cyklisterne bedre 

be ngelser på 
Strandvejen?

Kan man ophæve ensretningen 
for cyklister i Nørregade, men 

bevare den for bilister?

Det skal a lares, om cyklister 
hører l på Strandvejen eller i 
Nørregade, og så skal de have 

ordentlige forhold

Strandvejen er hur gruten, 
Nørregade er for 

oplevelser og ærinder

Kan man sammen med kroen lave en 
god fodgængerforbindelse mellem 

Gubben og Kajgade?

Man skal måske spørge sig 
selv, om Nordre Beddingsvej 

er den rig ge forbindelse 
mellem havn og by

Der bør ske en oplægning af 
trafikken, så Strandvejen bliver 

mindre trafiktung

Kan man gøre 
Nørregade l gågade?

Det er mærkeligt at der er 
indført betalingsparkering 

på hele havnen - folk i 
Hundested gider ikke 
betale for parkering!

Det er ikke kun Strandvejen som er 
barriereskabende - det er også 

jernbanen og Amtsvejen. Der er dårlige 
forbindelser på tværs af alle tre

Der er for nyligt sat hegn op 
omkring jernbanen - dermed er 

en vig g, uformel skolevej 
forsvundet

Der bør ikke være parkering på 
Nordre Beddingsvej om 

sommeren

Parkeringen i 
Hundested er 

noget ulogisk som 
det er i dag

Hid l har 
trafikplanlægningen været 

for kortsigtet tænkt

Gerne parkering på havnen, hvorfra 
man kan gå op i byen

Kan man lave en fodgængerbrog 
eller -tunnel på tværs af 

Strandvejen?

Handel og byliv

Det er vig gt at skabe gode og 
synlige forbindelser mellem by 

og havn

Belægninger og trafikkens 
tempo betyder meget for, 
om man har lyst l at tage 

ophold i handelsgaden

Kan Gubben blive 
udsmykket på facaden?

Det kunne være fint hvis 
der blev lavet en 

markedsplads foran 
Gubben

Kan man fly e vognskuret foran 
Aldi? Så kan man se på tværs 
mellem havnen og Nørregade

Det er en god idé at a orte 
handelsgaden - men der skal 

selvfølgelig være opbakning l 
det i handelsstandsforeningenKunne man eksperimentere med 

bilfri handelsgade om 
sommeren - så der alene er 

adgang for beboere og 
vareindlevering?

Ensretningen skal hellere være 
’omvendt’ end i dag, hvor man leder 

gæster væk fra handelsgaden

Kan man lave madmarkeder på 
byens små pladser? Der er 

mange små 
fødevareproducenter i 

lokalområdet
Det ville være fint hvis der var 
caféer i de små hjørnehuse i 

bymidten

Der er læ på de små 
pladser i Hundested - det 

er en fordel i en kystby
Hvem bruger overhovedet 

parkeringen på de små 
pladser i dag?

Vi savner specialforretninger, 
såsom helsekost og legetøj. Små 
bu kker, som skaber hygge og 

atmosfære - ligesom slagteren!

Det er vig gt at huske de nye 
tendenser med nethandel og nye 

pendlingsmønstre

Vi burde ltrække flere 
arbejdspladser l Hundested - 

men hvilke?

Der bør være en bedre 
kommunika on mellem havnen 

og de bu ksdrivende i 
handelsgaden, så man kan finde 

en god rollefordeling

Der er blevet færre og færre 
specialforretninger gennem de 

sidste 20 år

Vi gør vores daglige indkøb i 
Hundested, men bruger næsten 

kun dagligvarebu kkerne

Da kommunens administra on 
blebv samlet i Frederiksværk, 

forsvandt der mange 
arbejdspladser fra Hundested. 

Det gik ud over bu kkerne

Vi vil gerne have et madmarked 
i Hundested, ligesom det i 

Thorup. Noget med ’Smagen af 
Halsnæs’-tema

Turisterne fra havnen 
skal også finde op i byen

Nørregade kunne godt 
være mere grøn

Den nye legeplads i 
Frederiksværk har været en 
kæmpe succes - måske skal 
Hundested også sådan en?

Gubbens facade er 
for passiv og lukket

Der må gerne være flere lbud 
l børn og unge i Nørregade

Pas på med at give mulighed for 
alt for mange bu kker på 
havnen - det går ud over 

handelsgaden

Der skal være bedre forbindelser 
mellem by og havn, men man 
må også gerne kunne mærke 

forskel på de to steder

Der er ikke særligt hyggeligt i 
Nørregade, men torvet foran 

Gubben har poten ale

Der skal snart ske noget i 
handelsgaden, så der bliver 

a rak vt at være

Slagteren og biografen 
burde være mere centralt 

placeret i byen

Kajgade burde være handelsstrøg

Der burde være en samlende 
belægning på tværs af by og havn

Nordmolen

Arc c må gerne være et 
samlingssted for 

workshops og koncerter

Skoletjenesten skal også 
kunne bruge Arc c

Temaet for Arc c bør 
udvides, så det også 

omfa er fx 
klimaforandringer, 

geopoli k, ark sk kultur mv.

Det kunne være fint at 
skaffe lokaler l 

sur lubben også

Vi må ikke udfordre Lynæs som 
surf-hotspot. Farvandet ved 

Hundested er for vanskeligt for 
begyndere i surf og kajak

Der skal ikke kun være 
fokus på turister, men også 

hverdagsbrugere

Der er en fantas sk kig ud 
over havet fra Nordmolen, 

og lyden er utrolig

Der bør være rum l 
fordybelse og l at hente 

inspira on

Kan man lave en 
eventplads på Nordmolen?

Hvad er Arc c? Det skal bindes op 
på en lokal fortælling også

Vi må ikke glemme, at 
Knud Rasmussen er et 

interna onalt navn

Arc c må ikke blive som HC 
Andersen-museet, som uds ller et 

glansbillede kun målre et 
udenlandske turister

Det kunne være sjovt med et 
værksted, hvor man fx byggede 
originale grønlænderkajakker

Arc c skal også være et sted for 
voksne, som gerne vil lære om 

geopoli k, marinbiologi, 
sikkerhedspoli k mv. - det kunne 

være fint at have forskere lkny et

Kan man etablere 
forskerboliger, som forpligter sig 

l at formidle deres forskning 
gennem en residency-ordning?

Det ville også være spændende 
med kunstnerboliger

Hvad med en sauna og et 
havnebad? Det ville også være 

a rak vt for de unge

Arc c må også gerne være et 
kultur- og medborgerhus

Naturen og udsigten er 
smuk i sig selv!

Er den ikke rig g l et Knud 
Rasmussen-museum - vores 

kolonihistorie taget i betragtning?

Der er jo også andre 
spændende bydbørn end 

Knud Rasmussen - fx 
Valdemar Poulsen

Der skal findes en god 
rollefordeling mellem Knud 
Rasmussens Hus og Arc c

Det er først og fremmest de 
forandringer, der sker i Ark s, 
som er spændende at formidle

Ark s er jo meget 
mere end Grønland!

Vi mangler en svømmehal i 
Hundested - kan den ligge 

på Nordmolen?

Måske skal der ligge et 
ungdomshus på 

Nordmolen?

Arc c bør tænkes mere 
som et geocenter

Arc c kan måske også rumme 
et fiskerimuseum?

’Eventyrlyst’ bør være temaet 
for museet

Byen mangler overnatnings lbud - 
særligt hvis der kommer et nyt 

museum

Det kunne være fint med mere 
overnatning på havnen - fx et 

vandrerhjem

Der bør være mere 
overnatning på havnen - 

men hvordan undgår man 
at række liv ud af byen?

Der skal helst ikke være 
etableres en stor bygning 
på Strandvejen, som ikke 

har en sammenhæng med 
midtbyenDet er en god idé at bevare de 

historiske bygninger på havnen, de 
gør havnen rå og auten sk

At styrke 
overnatningsmulighederne i 

Hundested er ikke et problem, 
men det er et problem hvis det 

skæmmer havnemiljøet

Hvis selve bygningerne er for dårlige, 
så bevar spor af dem - fx skilte eller 

keramikklokker fra vådbinderiet

De fine byhuse i bymidten må 
gerne få en tur, så de ikke 

fremstår så nedslidte

Der skal ikke være 
’pysse-nysse’-stemning på 

havnen, bare så turisterne kan 
lide det

Hundested er ikke tradi onelt 
en købstad, men en havne- og 
fiskeriby. Det må udviklingen 

også tage afsæt i

Det kunne være fint hvis der 
blev bedre plads l de ’skæve’ 
erhverv i byen - fx nogle af de 

gamle havneerhverv

Det er dejligt med en blandet 
havn, hvor der også er erhverv

Der er brug for en ny, fælles 
vision for Hundested - en vision, 

der tager udgangspunkt i 
hverdagslivet

Kulturhistorie 
og byggeri


